
Kaj so rekli delegati
o kmetijstvu...

Delegatska skupščina naše občine je ime-
la na svoji seji na dnevnem redu tudi pro-
blematiko iz kmetijstva in uresničevanje si-
stemskih zakonov na tem področju.

Na vseh treh zborih se je o tej panogi
gospodarstva razvila zelo plodna razprava,
saj se delegati zavedajo, kako izredno po-
membna je pridelava hrane v sedanjem tre-
nutku, ter so prav zaradi tega poudarili vr-
sto napak, ki se še ponavljajo v kmetijstvu.

Delegati so ugotovili, da nekateri kme-
tijski proizvajalci premalo čvrsto sodeluje-
jo s kmetijsko zadrugo, ker v zadrugi vidijo
le subjekt dolžnosti do njih, sami pa nimajo
nobenih dolžnosti do kmetijske zadruge.

Delegati so z vso resnostjo poudarili pro-
blem ekonomskih cen kmetijskih proizvodov
glede na cene gnojil in močnih krmil in po-
vedali, da cenovni odnosi niso usklajeni. Po-
sebno kritično pa se to odraža pri proizvod-
nji mesa in mleka, ki so glavni tržni proiz-
vodi v naši občini. Ugotovljeno je bilo, da
se problematika cen pri mleku in mesu re-
šuje že več let, vendar se opaža, da ta pro-
blem ni rešen in da se škarje med cenami
krmil in cenami mesa in mleka vedno bolj
odpirajo.

Pri izvajanju sistemskih zakonov, poseb-
no pa zakona o kmetijskih zemljiščih, je bilo
ugotovljeno, da z izvajanjem tega zakona v
praksi zelo kasnimo. Upravnemu organu, to
je premoženjsko pravni službi na naši ob-
čini še vedno ni uspelo v kmetijski zemljiški
sklad prenesti zemljišč, ki so jih nekateri od-
kupili od kmetov, da bi na njih gradili.

Velik del teh zemljišč je s sprejetim kme-
tijskim prostorskim načrtom opredeljen za
kmetijstvo in vključen v prvo območje, kar
pomeni, da so ta zemljišča trajno namenje-
na za kmetijske namene. Po določi-
lih zakona o kmetijskih zemljiščih je lah-
ko lastnik zemljišč v prvem območju le
kmetijska organizacija in zdi-uženi kmet. Ta-
ka kmetijska zemljišča- se nahajajo v KS
Senica — Jeperca in v KS Stanežiče-Med-
no. Pri tem pa je še treba povedati, da je
povprečna naseljenost na kvadratni kilome-
ter v občini Ljubljana-Šiška skoraj šestkrat
večja (545 prebivalcev na km2) kot je v SR
Sloveniji, ki ima 93 prebivalcev na km2 in da
je prav zaradi tega vsak kvadratni meter
kmetijskih zemljišč izredno dragocen pri
čim večji samooskrbi s hrano v naši občini.
S tem v zvezi so delegati zelo resno opozo-
rili na problem neobdelanih in slabo obdela-
nih kmetijskih zemljišč. Kmetijske službe za-
trjujejo, da neobdelanih zemljišč nimamo ve-
liko, je pa dosti več slabo obdelanih zemljišč,

posebno po nekaterih krajevnih skupnostih.
Zaradi tega morajo kmetijske službe v obči-
ni skupno s kmetijsko inšpekcijo ter krajev-
nimi skupnostmi voditi stalen nadzor glede
dobre obdelave zemljišč in intenzivnosti kme-
tijske proizvodnje.

V delegatski skupščini je tudi stekla raz-
prava o tako imenovanih zaščitenih kmeti-
jah, ki jih je po odloku iz leta 1976 v naši ob-
čini kar 578.

V razpravi so delegati poudarili, da je
treba termin zaščitene kmetije pojmovati kot
kmetijo, ki je tržno usmerjena in proizvaja
določene tržne viške, ki jih oddajo preko
kmetijske zadruge za oskrbo mesta Ljub-
Ijana.

Na splošno so bili delegati mnenja, da i-
mamo v naši občini le preveč mešanih kme-
tij, ki ne ustvarjajo dovolj tržnih viškov pri
preskrbi mesta.

V razpravi so delegati dali tudi priznanje
kmetijskim strokovnim službam in predlaga-
li, da se mora pospeševalna služba okrepiti in
organizirati, da bo v celoti abdelala kmetij-
ski prostor. Prav tako so dali priznanje skup-
ščini občine Ljubljana-Šiška oziroma nje-
nemu Izvršnemu svetu, ki materialno sti-
mulira .nekatere proizvodne naloge, v cilju
da bi čimbolj razvili kmetijsko proizvodnjo.

Ob koncu delegatske razprave je bila iz-
voljena tudi meddelegatska komisija, ki mo-
ra iz plodne razprave pripraviti konkretne
sklepe in zaključke za nadaljnje delo v kme-
tijski proizvodnji. ,


